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Rinke den Os 
Maurik

Ze kijken uit het zelfde
raam op de bovenste
verdieping van het ge-
meentehuis in Maurik,
en zien allebei iets heel

anders. 
,,Prachtig toch, die loodsen van

de telers,’’ stelt Kees van de Bijl
(Protestants Christelijke Groepe-
ring PCG) op een toon die tot een
instemmend knikje uitnodigt. 
Joop de Jonge, nummer één van

de Partij voor de Dieren, knikt niet.
,,Zonde. Jij ziet het land alsof het al-
leen maar van de ondernemers, van
de mensen is, maar waar moeten de
dieren dan heen?’’
Het is tegelijk wat ze wel in elkaar

waarderen. De vasthoudendheid,
het principiële. ,,Met de wind mee-
waaien doen genoeg anderen al’’,
zegt Van de Bijl. Zeker in aanloop
naar de verkiezingen.

Mijnheer de Jonge, u vindt vrij-
wel nooit aansluiting in de ge-
meenteraad. Frustreert dat?
,,Dat weet je als je in een platte-
landsgemeente als Buren politiek
actief bent. Daar wonen boeren en
jagers, dat zij niet direct onze
vrienden. Ook als ik met een voor-
stel kom waar eigenlijk niemand
nee tegen zou hoeven zeggen,
word ik soms genegeerd, weggela-
chen. Dat vind ik vreemd.’’

U bent te veel actievoerder en 
te weinig politicus, wordt wel-
eens gezegd. 
,,Dat kan kloppen. Maar Albert
Zwarteveen heeft me een jaar
waargenomen toen ik een pauze
nodig had. Ik lag in scheiding, en
in die situatie was de politiek mij
ook te veel. Zijn komst heeft niets
veranderd. Terwijl hij meer dan ik
mensen opzoekt en verbindingen
legt.’’

Maar als u nooit iets bereikt,
waarom zouden mensen dan op
u stemmen?
,,Omdat onze stem toch gehoord
móet worden. Na de Knorhof gaan
misschien meer mensen beseffen
dat het zo niet verder kan. In ieder
huis hangen brandmelders, in een
stal met tienduizenden dieren
hoeft dat niet. Er wonen 26.000

mensen in de gemeente, maar om
de miljoenen dieren maakt geen
enkele partij zich druk.’’

Mijnheer van de Bijl, PCG claimt
deze verkiezingen vooruitstre-
vend te zijn. Hoe kan dat als
conservatieve partij?
,,Ik zit deze maand 16 jaar in de
raad. Toen ik net kwam kijken,
zagen we al ontstaan dat agrari-
sche bedrijven steeds groter wor-
den. Dat proces gaat door en als
gemeente moeten we met de on-
dernemers meedenken. Hoe graag
ik ook zou willen, het is niet meer
als vroeger. 
,,Ik weet nog goed dat ik met

mijn vader met de hoenderik en
een leer van 30 sporten het fruit
plukte. Dat was een gezellige tijd,
maar mijn vader stopte omdat het
op die manier niet meer te doen
was. Dat was al een aanloop. Al-
leen grote bedrijven hebben straks
nog perspectief.’’

Vooruitstrevend dus voor agra-
riërs. Wat moet er voor hen ge-
beuren?
,,Fruitbedrijven zijn meer dan al-
leen de boomgaarden. Er zitten
ook mensen die logistiek en mar-
keting regelen. Daar zijn opgeleide
mensen voor nodig. Om die men-
sen hierheen te krijgen, moet
Buren beter bereikbaar worden.’’

U staat voor de ondernemers,
maar als een boer ijs van eigen
melk gaat verkopen mag hij voor
toeristen op zondag geen ijsje
maken.
,,Ik dacht al, wanneer komt die
vraag. Maar het klopt. Wij hechten
aan zondagsrust en daarin zijn we
niet vooruitstrevend. Ergens
wringt dat inderdaad met ons
streven om ondernemers alle
ruimte te geven. Anderzijds, als ik
een tientje kan uitgeven heb ik
daar nu zes dagen de tijd voor, als
dat zeven dagen worden, heb ik
nog steeds maar een tientje.’’

Maar toeristen komen in het
weekend en consumenten
kopen tegenwoordig op andere
momenten.
,,Ik ben ervan overtuigd dat het
slecht is voor de slagers en bak-
kers. Die kunnen niet allemaal
open. Blijven ze op zondag dicht,
dan verliezen ze het van de super-
markt.’’
De Jonge en Van de Bijl zijn het,
zowaar, eens over het feit dat ‘de
koopzondag’ in Buren enorm
wordt opgeblazen als thema rich-
ting de verkiezingen. De behoefte
eraan valt volgens hen nogal mee.
Toch veroorzaakt dit onderwerp
een kloof in de coalitie (PCG,
PvdA en VVD) die in 2016 de wens

uitsprak om langer dan twee jaar
samen op te trekken. ,,Tijdens de
laatste debatten lijkt die kloof in-
derdaad te ontstaan’’, bevestigt De
Jonge. Van de Bijl geeft toe dat zijn
partij het ook al niet eens was met
keuzes over een sporthal en kunst-
grasvelden. Ondertussen lijken
PvdA en VVD het goed te kunnen
vinden met Gemeentebelangen.

Gaat PCG voor het eerst in jaren
de oppositie in?
Van de Bijl: ,,Dat zou kunnen. Ik zal
VVD en PvdA wel herinneren aan
onze intenties, maar als het zo is,
dan hebben we dat te accepteren.’’

Wat verwacht u van de verkie-
zingen?
De Jonge: ,,VVD zal wel de grootste
worden, helaas. Zelf hoop ik op
twee zetels.’’ 

Van de Bijl: ,,Ik weet het zo net
niet. Gemeentebelangen kan ook
de grootste worden. Wij niet, ik
hoop op drie zetels. VVD en PvdA
hebben nieuwe gezichten, ik ben
benieuwd of dat van invloed is.’’

De kloof kan niet groter
Ze zijn principieel, niet bang voor een
botsing en ze staan altijd garant voor een stukje
komedie in de raadzaal van de gemeente Buren.
Toch zijn de politieke tegenpolen Joop de Jonge
en Kees van de Bijl het nooit met elkaar eens.

Meningen van Joop de Jonge en Kees van de Bijl liggen mijlenver uit elkaar  

Om de miljoenen
dieren in Buren 
maakt geen enkele
partij zich druk 
—Joop de Jonge, Partij van de
Dieren

� Joop de Jonge (links) en Kees
van de Bijl, politieke tegenpolen
in de gemeenteraad van Buren.
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Wij hechten aan
zondagsrust en
daarin zijn we niet
vooruitstrevend
—Kees van de Bijl, Protestants
Christelijke GroeperingewijzKies
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